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Příjezd: 

Zpáteční letenku do Sao Paula jsem koupila v lednu za necelých 16 000 Kč. Poté, co jsem se dozvěděla 

své umístění, jsem dokoupila letenky do Sao Jose do Rio Preto. Vnitrostátní letenky nejsou nijak 

drahé, pokud je koupíte s předstihem. Před odletem ale ceny stoupají dokonce více, než je obvyklé u 

mezinárodních letů. Setkala jsem se s problémem, že po mě při platbě kartou za letenky chtěli číslo 

CPF, což je něco jako brazilská občanka a tedy jsem si je nemohla koupit. V tomto případě doporučuji 

koupit letenku přes www.decolar.com. Na tomto serveru toto číslo nevyžadují. 

Ubytování: 

Bydlela jsem v bytě u jedné staré paní, která anglicky neuměla ani slovo. Výhodou bylo, že byl tento 

byt vzdálen asi jen 5 minut chůze od areálu nemocnice. Pokoj jsem měla sama pro sebe, ve vedlejším 

pokoji byla další IFMSA incoming studentka. Když jsem přijela, tak mi bylo sděleno, že v bytě internet 

není, což bylo jak noční můra:D pak mi zapojili nějak načerno wi-fi, ale poslední týden už jsem byla 

zase bez internetu. 

Stáž: 

Na radiologickém oddělení jsem byla každý pracovní den od 8 ráno do 5 do večera. Týden a půl jsem 

byla na ultrazvuku a dva a půl týdne na RTG, CT a MR. Stáž nijak zvlášť organizovaná nebyla. Tutora 

jsem v podstatě neměla, nejvíce se mi věnovala jedna brazilská studentka, která tam měla výuku a 

vůbec k IFMSA nepatřila. Jinak jsem se prostě k někomu vetřela. Po čase jsem zjistila, kdo umí aspoň 

trochu anglicky a stojí za to se k němu přidat. 

Město: 

Sao Jose do Rio Preto má asi 400 tisíc obyvatel a pro turisty nijak atraktivní není. Jediné zajímavé 

místo byl park s jezerem, kde se volně pohybovaly kapybary a jiné zajímavé zvířata. Celkově jsme 

v městě byli pouze 3 incomings. 

Cestování: 

Vyplatí se si něco naplánovat delší dobu dopředu, protože letenky jsou těsně před odjezdem dost 

drahé. Já jsem navštívila Foz do Iguacu a Sao Paulo. Brazilská IFMSA pořádá každý víkend v červenci 

BEACH Project v nějakém městě (Recife, Belém, Sao Paulo a poslední víkend Rio de Janeiro).  Na 

tento projekt se musí studenti po výzvě přihlásit a pak se sami dopravit na místo, kde je organizovaný 

program na celý víkend. Já jsem se účastnila pouze projektu v Sao Paulu a i když organizace občas 

vázla, tak jsem si ho užila. 

Celkové zhodnocení: 

Se svým umístěním jsem moc štěstí neměla. Místní IFMSA studenti se nám skoro vůbec nevěnovali a 

všichni odjeli na dva týdny na prázdniny domů, takže social programme ve městě nebyl téměř žádný. 

Udělali skutečně jen to nejnutnější a pak se o nás nikdo bohužel nestaral. 


